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§ 19 Information om tekniska förvaltningens 
verksamhet 
 

Teknisk chef Svante Modén berättar om tekniska förvaltningens 
verksamhet. Tekniska förvaltningen består av sex enheter: 
Fastighetsenheten, gatu/park-enheten, bygglovsenheten, plan- och 
exploateringsenheten, VA-enheten och kostenheten. Utöver detta finns det 
en stab som ligger direkt under tekniske chefen. Tekniska förvaltningen är 
organiserad under kommunstyrelsen, men vissa delar inom bygglov och 
planering ansvarar byggnadsnämnden för. Svante Modén går igenom vad 
som är respektive enhets uppdrag och tar upp utbyggnaden av Kärnekulla 
som ett bra exempel på där hela förvaltningen är inblandad. Plan- och 
exploateringsenheten har arbetat med detaljplaner, exploateringsavtal och 
genomförandeavtal. Därefter har bygglovsenheten beviljat bygglov och 
marklov. Gatu/parkenhten och VA-enheten arbetar med utbyggnaden av 
infrastrukturen och allmän plats. Fastighetsenheten upphandlar och 
ansvarar för byggnation av sporthall, skola och förskola och kostenheten 
ska när allt är klart laga mat på skolan och förskolan.  

Vad gäller just kostenheten är det en stor organisationsförändring på gång. 
Tidigare har viss del av skolmaten legat på extern utförare, men i samband 
med bygget av Kärnkullaskolan beslutade kommunen att utföra all 
tillagning av mat till barn och elever i egen regi, vilket innebär att det blir 
flera nya skolkök för kommunen att ta hand om.  

Andra stora projekt på gång inom förvaltningen just nu är utbyggnad av 
vatten och spillvatten till Ebbarp, Solberga, Eket och Österlid och en 
dubblerad vattenledning mellan Bankeryd och Habo. Dessutom är Habo 
reningsverk i stort behov av om- och tillbyggnad och utredning kring detta 
pågår.  

Ordföranden tackar för informationen.  

_____  
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§ 20 Årsredovisning 2022 
Diarienummer KS23/74 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa resultat- och balansräkning och kassaflöden, 

att godkänna reservationer från 2022 års investeringsbudget till 2023 års 
investeringsbudget med 221 617 000 kronor, innebärande att 2023 års 
investeringsbudget ökas i motsvarande grad, 

att godkänna förskott med 18 295 000 kronor från 2022 års 
investeringsbudget, 

att godkänna underskott med 11 139 000 kronor från 2022 års 
investeringsbudget, 

att ingen avsättning eller disposition ur resultatutjämningsreserv (RUR) 
görs för 2022. Avsättningen uppgår därför till oförändrat 13 200 000 
kronor, samt 

att ombud till bolagsstämma i Habo Energi AB ges direktiv att bevilja 
styrelse och vd ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret, samt 

att i övrigt godkänna föreliggande redovisning. 

Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Johan Bokinge föredrar ärendet. Ekonomienheten har tagit 
fram en årsredovisning för 2022. Resultatet uppgår till 86 miljoner kronor 
vilket är 56,5 miljoner kronor bättre än budget. I resultatet ingår 
jämförelsestörande poster med -5,4 miljoner kronor. Resultatet exklusive 
dessa hamnar på 91,6 miljoner kronor. Resultatet för kommunkoncernen är 
95,5 miljoner kronor exklusive jämförelsestörande poster. 

Sammanfattningsvis konstateras att samtliga fullmäktiges fyra finansiella 
mål om god ekonomisk hushållning har uppnåtts år 2022. 

Kommunen klarar även målen för ränterisk och den genomsnittliga 
räntebindningstiden. Däremot klarar man inte finansieringsriskens mål vad 
gäller lånens genomsnittliga återstående löptid. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa 
resultat- och balansräkning och kassaflöden med mera (KS 2023-03-15 § 
40). 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Susanne Wahlström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag och 
konstaterar samtidigt att kommunen står inför stora utmaningar. Habo är 
van att växa, vi har haft en högkonjunktur men nu ser vi mer och mer 
utmaningar i samhället. Hur säkrar vi upp att vi fortfarande är en 
utvecklande kommun som utvecklar välfärden trots ändrade förutsättningar 
med bland annat minskade skatteintäkter? En viktigt uppgift nu blir att ta 
ansvar och prioritera och hon säger att tack vara det stora engagemang som 
finns hos tjänstemän och politiker är Habo kommuns framtid hoppfull.  

Hans Jarstig (KD) yrkar också bifall till kommunstyrelsens förslag och 
påpekar att vi måste använda kommunens resurser väl.  

Gunnar Pettersson (S) riktar ett stort tack till tjänstemän och politiker som 
möjliggjort det goda resultatet och yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  

Även Anders Rickman (L) yrkar bifall till kommunstyrelsen och tackar 
också han tjänstemän och politiker för det fina resultatet samt säger att vi 
måste fortsätta andas optimism.  

Staffan Svanberg (C) instämmer med övriga och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 21 Revisionsberättelse 2022 och beslut om 
ansvarsfrihet 
Diarienummer KS23/74 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bevilja kommunstyrelsen och samtliga 
nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ ansvarsfrihet för 2022 års 
verksamhet. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunens revisorer har lämnat in en revisionsberättelse för år 2022. 

Stellan Carlström (S), revisionens ordförande för det gånga året, föredrar 
ärendet och går igenom revisionsberättelsen. 

Revisionen noterar att kommunen verksamhetsmål redovisas och ser 
positivt på att kommunstyrelsen gör en bedömning av måluppfyllelsen. 

Nämnderna beskriver utförligt hur de arbetat med målen. Precis som 
föregående år anser revisionen dock att nämnderna inte tydliggör vilka 
effekter som nåtts eller vilka faktorer som legat till grund för 
bedömningen. 

Gällande området samhällsutveckling och bostäder för hela livet anser 
revisionen det av stor vikt att kommunstyrelsen arbetar för att 
trygghetsbostäder kan erbjudas. 

Revisionens uppfattning är att kommunstyrelsen bör fortsätta att utveckla 
kommunens lednings- och styrningsprocess för att möjliggöra en tydligare 
bedömning av måluppfyllelsen. 

Kommunen har som mål att bidra till ett starkt lokalt näringsliv. För att nå 
detta mål vill revisorerna uppmärksamma behovet av industrimark. 

Revisionen bedömer sammantaget att  

• styrelse och nämnder i Habo kommun delvis har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt sätt och ur en ekonomisk 
synpunkt på ett tillfredsställande sätt. 

• räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 
• styrelsens och nämndernas interna kontroll har varit tillräcklig. 
• resultatet i årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål 

fullmäktige beslutat. 
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• med nuvarande underlag går det inte tydligt att avgöra om 
verksamhetsresultatet i årsredovisningen är förenligt med de mål 
fullmäktige beslutat. 

Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och 
nämnder samt enskilda ledamöterna i dessa organ, och att fullmäktige 
godkänner kommunens årsredovisning för 2022. 

_____  
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§ 22 Begäran om utökad borgensförbindelse för Habo 
Energi AB och Habo Bostäder AB 
Diarienummer KS22/398 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar utökning av de helägda bolagens borgensram 
med 45 000 000 kronor till 733 000 000 kronor och 

att såsom för egen skuld ingå borgen för Habo Energi AB:s 
låneförpliktelser upp till ett högsta lånebelopp om 228 000 000 kronor, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader 

att såsom för egen skuld ingå borgen för Habo Kraft AB:s låneförpliktelser 
upp till ett högsta lånebelopp om 130 000 000 kronor, jämte därpå löpande 
ränta och kostnader 

att såsom för egen skuld ingå borgen för Habo Bostäder AB:s 
låneförpliktelser upp till ett högsta lånebelopp om 375 000 000 kronor, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

Beskrivning av ärendet 
Habo Energi AB:s vd har inkommit med en skrivelse om behov av ökad 
borgensram för Habo Energi AB och Habo Bostäder AB. I skrivelsen 
redogörs för behov av en utökning av borgensramen för bolagen i 
koncernen med 45 miljoner kronor för år 2023.  

Kommunfullmäktige beslutade i december 2019 om nya borgensramar för 
bolagen i koncernen. I samband med beslutet beskrevs en prognos för 
borgensbehovet fram till och med 2025. Habo Energi AB bedömdes ha ett 
behov på 143 miljoner kronor, Habo Kraft AB ett behov på 112 miljoner 
kronor och Habo Bostäders borgensbehov uppskattades till 550 miljoner 
kronor. I januari 2022 beviljades Habo Energi AB en utökad borgensram 
med 60 miljoner kronor till 198 miljoner kronor. Ökningen i förhållande 
till prognosen som presenterades för kommunfullmäktige 2019 förklarades 
av ökade investeringsbehov avseende fiberutbyggnad och 
fjärrvärmeledningar. 

Behovet av ytterligare kommunal borgen år 2023 för Habo Energi AB 
förklaras dels av högre utgifter för fjärrvärmeledningen Habo – Bankeryd 
samt förstärkningsledning med cirka 15 miljoner kronor, dels av ytterligare 
investeringar i HaboNet för sydvästra bidragsområdet, Brandstorps kyrkby 
och flera mindre investeringsprojekt vilket beräknas till 15 miljoner 
kronor.  
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För Habo Bostäder AB föreslås en ökning av borgensramen med 15 
miljoner kronor för att finansiera stamrenoveringar i det nuvarande 
fastighetsbeståndet. 

_____ 

Beslutet skickas till 

Habo Energi AB  



Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-30 

Sida 
10 

 

Justeras Expedierats 

 

§ 23 Arbetsordning för kommunfullmäktige 
Diarienummer KS23/96 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar arbetsordning för kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
Med anledning av ny mandatperiod har kommunfullmäktiges 
arbetsordning setts över. 

Arbetsordningen bygger på Sveriges kommuner och regioners 
normalförslag till arbetsordning. De fåtal ändringar som har gjorts är av 
redaktionell karaktär. 

_____  
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§ 24 Reglemente för kommunstyrelsen 
Diarienummer KS23/20 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till reglemente för kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Med anledning av att ny mandatperiod har påbörjats har kommunstyrelsens 
reglemente setts över. Den största förändringen har skett under rubriken 
Krisberedskap, civilt försvar och krig där texten har anpassats till förslaget 
i Sveriges kommuner och regioners förslag till normalreglemente, men den 
anpassningen innebär ingen förändring i sak. Dock har det angetts direkt i 
reglementet att det är kommunstyrelsens arbetsutskott som är 
krisledningsnämnd. Tidigare var kommunstyrelsen krisledningsnämnd och 
hade i sin tur delegerat detta till arbetsutskottet. En sådan delegation är 
dock inte förenlig med kommunallagen. Om annan än kommunstyrelsen 
ska vara krisledningsnämnd ska denna nämnd utses precis som annan 
nämnd, men i kommunstyrelsens reglemente kan det anges vilken denna 
nämnd/utskott ska vara. 

I övrigt är de ändringar skett av redaktionell karaktär. 

_____  
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§ 25 Reglemente för krisledningsnämnden 
Diarienummer KS23/20 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reglemente för krisledningsnämnden. 

Beskrivning av ärendet 
I Habo kommun har kommunstyrelsen tidigare delegerat ansvaret för 
kommunens åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och 
höjd beredskap till arbetsutskottet. En sådan delegation har dock kritiserats 
av JO som menar att det står i strid med kommunallagen att delegera ett 
helt verksamhetsområde till ett utskott. En särskild krisledningsnämnd 
måste därför utses. Kommunfullmäktige kan dock i kommunstyrelsens 
reglemente besluta att denna krisledningsnämnd ska bestå av 
kommunstyrelsens arbetsutskott. Effekten blir då densamma som vid 
tidigare ordning. I och med att krisledningsnämnden inte utsetts på detta 
sätt förut har det inte funnits något reglemente för nämnden tidigare, men 
det har nu tagits fram. 

_____ 
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§ 26 Reglementen för byggnadsnämnden, fritids- och 
kulturnämnden, miljönämnden och socialnämnden 
Diarienummer KS23/20 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reglementen för byggnadsnämnden, fritids- och 
kulturnämnden, miljönämnden och socialnämnden, med ändringen att 
byggnadsnämndens presidium består av tre ledamöter, ordförande, förste 
vice ordförande och andre vice ordförande.  

Beskrivning av ärendet 
Minst en gång per mandatperiod sker en översyn av kommunstyrelsens och 
övriga nämnders reglementen (barn- och utbildningsnämnden, 
byggnadsnämnden, fritids- och kulturnämnden, miljönämnden och 
socialnämnden). 

Förslag till nya reglementen för övriga nämnder behandlas av respektive 
nämnd innan de behandlas av kommunfullmäktige. Barn- och 
utbildningsnämnden har ännu inte tagit upp sitt reglemente och det 
kommer därför till kommunfullmäktige vid ett senare tillfälle. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Jan Lenhammar (KD) säger att han har noterat ett fel i byggnadsnämndens 
förslag till reglemente. I förslaget står att byggnadsnämndens presidium 
består av två ledamöter, ordförande och vice ordförande, men 
kommunfullmäktige beslutade den 24 november 2022 att utöka 
byggnadsnämndens presidium till tre ledamöter, det vill säga ordföranden 
samt förste och andre vice ordförande (KF 2023-11-24 § 106). Jan 
Lenhammar yrkar att detta ändras i reglementet. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Fritids- och kulturnämnden 
Miljönämnden 
Socialnämnden  
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§ 27 Val av ordförande, vice ordförande och två 
ledamöter i styrelserna för Habo Energi AB, Habo 
Kraft AB och Habo Bostäder AB 
Diarienummer KS23/141 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse  

Torbjörn Hammerth, Dalheimersgatan 1A, 413 20 Göteborg, till 
ordförande i ovan nämnda styrelser fram till ordinarie bolagsstämma år 
2024, samt att utse  

Mathias Bransmo, Kålgårdsgatan 33, 553 23 Jönköping och 

Maria Carlén, Rödån Lyckan 2, 566 93 Brandstorp till ledamöter i ovan 
nämnda styrelser fram till ordinarie bolagsstämma år 2025.  

Mathias Bransmo utses även till vice ordförande fram till ordinarie 
bolagsstämma år 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Nuvarande styrelse för Habo kommuns bolag är Mats Wärnbring 
(ordförande), Mathias Bransmo (vice ordförande), Maria Carlén, Mikael 
Axnervik och Henrik Wahlberg. Mats Wärnbring, Mathias Bransmo och 
Maria Carlén är valda fram till bolagsstämman 2023 medan Mikael 
Axnervik och Henrik Wahlberg är valda till bolagsstämman 2024. 
Ordförande väljs på ett år medan övriga ledamöter väljs på två år.  

Då ordförande Mats Wärnbring meddelat att han inte ställer upp för omval 
behöver en ny ordförande utses. 

_____  
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§ 28 Val av ombud vid bolagsstämma för Habo Energi 
AB, Habo Kraft AB och Habo Bostäder AB 
Diarienummer KS23/143 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse kommunfullmäktiges ordförande, 
Lisbet Bärenholdt, till kommunens ombud vid bolagsstämmorna. Till 
ombudets ersättare utses kommunfullmäktiges förste vice ordförande 
Jeanette Nyberg. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt aktiebolagslagen får en aktieägare som inte är personligen 
närvarande vid bolagsstämman utöva sin rätt vid stämman genom ett 
ombud med skriftlig, av aktieägaren undertecknad och daterad fullmakt. 
Fullmakten får gälla högst ett år. 

Direktiven till stämman erhåller stämmoombudet i samband med beslutet 
om Habo kommuns årsredovisning. I kommunfullmäktiges beslut om 
årsredovisningen kan det till exempel stå att stämmoombudet får i direktiv 
att bevilja alternativt inte bevilja ansvarsfrihet för det gångna 
verksamhetsåret. Bolagsstämmorna bör äga rum efter kommunfullmäktiges 
behandling av årsredovisningarna. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Nicklas Gustavsson (S) föreslår att kommunfullmäktiges ordförande Lisbet 
Bärenholdt utses till ombud, och att vice ordförande Jeanette Nyberg utses 
till ersättare.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Habo Energi AB  



Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-30 

Sida 
16 

 

Justeras Expedierats 

 

§ 29 Val av krisledningsnämnd 
Diarienummer KS23/142 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för resten av mandatperioden fram till och 
med den 31 december 2026 utse följande personer till ledamöter och 
ersättare i krisledningsnämnden:  

Ledamöter 
Susanne Wahlström (M) 
Hans Jarstig (KD) 
Helena Persson (C) 
Anders Rickman (L) 
Gunnar Pettersson (S) 
Olle Moln Teike (SD)  

Ersättare 
Andreas Skiöld (M) 
Maria Alfredsson (KD) 
Staffan Svanberg (C) 
Stefan Björk (L) 
Petra Mattlin (S) 
Mikael Zander (SD)  

För samma tid som ovan utser kommunfullmäktige Susanne Wahlström till 
ordförande och Gunnar Pettersson till vice ordförande i 
krisledningsnämnden. 

Beskrivning av ärendet 
I kommunstyrelsens och krisledningsnämndens reglementen är det angett 
att krisledningsnämnden ska bestå av arbetsutskottets ledamöter och 
ersättare. Trots detta behöver krisledningsnämndens ledamöter och 
ersättare utses på samma sätt som i övriga nämnder. Valberedningen 
föreslår därför att krisledningsnämnden ska bestå av Susanne Wahlström, 
Hans Jarstig, Helena Persson, Anders Rickman, Gunnar Pettersson och 
Olle Moln Teike med ersättarna Andreas Skiöld, Maria Alfredsson, Staffan 
Svanberg, Stefan Björk, Petra Mattlin och Mikael Zander (VB 2023-03-07 
§ 2). 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Morgan Malmborg (HD) yrkar att krisledningsnämnden ska bestå av de tre 
kommunalråden (Susanne Wahlström, Gunnar Pettersson, Hans Jarstig) 
samt räddningschef och teknisk chef.  

Ordföranden konstaterar dels att tjänstemän i den rollen inte kan sitta i en 
nämnd, och dels att kommunfullmäktige tidigare idag beslutat att 
krisledningsnämnden ska bestå av arbetsutskottets ledamöter. Oavsett detta 
finner ordföranden att det finns två förslag, dels valberedningens förslag 
och dels Morgan Malmborgs förslag och ställer de båda förslagen mot 
varandra. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
valberedningens förslag.  

_____  

Beslutet skickas till:  

De valda   
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§ 30 Rapportering av ej verkställda beslut 
Diarienummer KS22/164 

Beslut 
Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Socialnämnden har för tredje kvartalet 2022 rapporterat till Inspektionen 
för vård och omsorg (IVO) om fem gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen samt tre beslut enligt 9 § lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) som ej verkställts inom tre månader för 
beslutsdatum. 

Socialnämnden har för fjärde kvartalet 2022 rapporterat till Inspektionen 
för vård och omsorg (IVO) om fyra gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen samt fyra beslut enligt 9 § (LSS) som ej verkställts inom 
tre månader från beslutsdatum. 

_____  
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§ 31 Interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande om nedläggning av Gullvivans och 
Kyrkbyns förskolor 
Diarienummer KS23/119 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD) har lämnat in en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Johanna Bergbom (M) angående 
nedläggning av Gullvivans och Kyrkbyns förskolor, med följande frågor: 

• Kommer du att verka för att Kyrbyns förskola kommer att fortsätta 
sin verksamhet? 

• När förslaget togs fram om anpassning av lokaler har ni utrett 
samtliga andra förskolor i Habo inför valet av nedläggning av 
Kyrkbyn och Gullvivan? 

• Vad blir alternativet för de kommuninvånare som bor i de västra 
delarna av Habo? Se bilaga 1. 

Johanna Bergbom svarar att hon kommer verka för att alla förskolor i Habo 
kommun ska vara trygga och trivsamma, men hög andel behörig personal. 
Lokaler som är anpassade för verksamheten, både på insida och utsida, och 
där varje barn får de allra bästa förutsättningar för att bli just sitt allra bästa 
jag. 

Hon svarar ja på frågan om man utrett samtliga förskolor i Habo inför valet 
av nedläggning, samt att oavsett var man bor i Habo kommun, så har man 
möjlighet att välja vilken förskola man vill. Detta gäller även de som bor i 
de västra delarna. De barn som idag går på kyrkbyns förskola får även de 
möjlighet att välja precis vilken förskola de vill. Däremot är de garanterade 
plats på Bränninge förskola, Kärnekulla förskola eller Slättens förskola. Se 
bilaga 2. 

Olle Moln Teike tackar för svaret på interpellationen. Därpå följer en 
debatt i vilken även Morgan Malmborg (HD), Joakim Lindblom (SD) och 
Mikael Zander (SD) deltar.  

_____  
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§ 32 Interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande om förslag att stänga Kyrkbyns 
förskola 
Diarienummer KS23/126 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Johanna Bergbom (M) angående förslag 
att stänga Kyrkbyns förskola, med följande frågor: 

• Anser du att det blir lättare för våra barnfamiljer att bo på 
landsbygden när ni planerar stänga ner Kyrkbyns förskola? 

• Hur minskar detta bilresandet och de aktuella miljöfrågorna? Se 
bilaga 3. 

Johanna Bergbom svarar att alla barn i Habo kommun, även de barn som 
bor på landsbygden ska ha tillgång till en kvalitativ förskola, med hög 
andel utbildad personal och lokaler anpassade för just förskoleverksamhet. 
Att barn trivs och känner sig trygga på förskolan är en av de saker som 
underlättar i alla familjers vardag, oavsett vart man bor. 

Hon svarar också att några kommer få längre och några får kortaste resväg, 
men det beror såklart också på vilken förskola som vårdnadshavarna väljer. 
Det är också så att många utöver vårdnadshavarna åker till kyrkbyns 
förskola varje dag. Personal, städ, vaktmästeri, matleverans mm. Dessa 
resor som nu inte kommer genomföras bidrar till minskad klimatpåverkan, 
så resorna går ungefär på ett ut och således också miljöpåverkan. Se bilaga 
4. 

Morgan Malmborg tackar för svaren. Därpå följer en debatt i vilken även 
Gunnar Pettersson (S) och Olle Moln Teike (SD) deltar.  

_____  
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§ 33 Motion om mensskydd på toaletter för säkerhets 
skull 
Diarienummer KS23/80 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Lena Danås (V) har lämnat in en motion om menssäkra toaletter, det vill 
säga en toalett som tillhandahåller mensskydd, papperskorg och handfat 
med tvål. 

I motionen föreslås att mensskydd tillhandahålls på högstadiets toaletter 
samt att kommunens offentliga toaletter menssäkras. Se bilaga 5. 

_____  
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§ 34 Motion om att stoppa förslag om att stänga 
Kyrkbyns förskola 
Diarienummer KS23/127 

Beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en motion om att rädda Kyrkbyns 
förskola från nedläggning och föreslår att den planerade stängningen av 
Kyrkbyns förskola stoppas samt att en konsekvensanalys görs hur man kan 
spara in 20 förskoleplatser i centrala Habo. Se bilaga 6. 

_____  
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§ 35 Medborgarförslag om adresser till området 
Vitsippsparken 
Diarienummer KS23/115 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till fritids- och kulturnämnden för 
handläggning och beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag på gatuadresser till nya 
området "Vitsippsparken". Förslagsställaren anser att kommunen bör ta 
tillfället i akt att bevara namnet med vitsippor och exempelvis använda 
gatunamn som Vitsippan eller Vitsippsgatan. Se bilaga 7. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Fritids- och kulturnämnden 
Förslagsställaren  
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§ 36 Medborgarförslag om aktivitetsområde vid 
Gunnevi 
Diarienummer KS23/123 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att göra gamla 
idrottsplatsen Gunnevi till ett område där det finns BMX-bana, pumptrack 
och parkourbana. Se bilaga 8.  

_____ 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Förslagsställaren  
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§ 37 Medborgarförslag om läsårstider 
Diarienummer KS23/139 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till barn- och utbildningsnämnden för 
handläggning och beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslaget att Habo kommun och 
Jönköpings kommun samarbetar när läsårstiderna föreslås och fastslås så 
att skolavslutning för grundskolorna och studenten inte förläggs samma 
datum. Se bilaga 9. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Förslagsställaren  
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Bilaga 1 
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Bilaga 2 
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Bilaga 3 
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Bilaga 4 
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Bilaga 5 
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Bilaga 6 
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Bilaga 7 
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Bilaga 8
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Bilaga 9 
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